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Zlatá svatba
Funkce starosty je spojena s mnohými 
povinnostmi, ale s funkcí starosty jsou 
spjaty i  příjemnější události. Mezi ně 
patří nejen různá setkávání se s obča-
ny, například na členských schůzích 
spolků, vítaní občánků, ale také svatby 
a  různá výročí svateb a  obnova man-
želských slibů. Být součástí takových 
zásadních okamžiků je pro mě vždy 
velkou ctí. Jedna z takových příležitostí 
byla v sobotu 10. srpna 2024, kdy si při 
příležitosti zlaté svatby opět řekli své 
ANO manželé Anna a František Kobe-
dovi.  Ať vám i nadále při společné ces-
tě životem svítí jen sluníčko.
 



Sudoměřický zpravodaj

3

Vážení spoluobčané, čtenáři našeho 

Sudoměřického zpravodaje,
srdečně vás zdravím ten-
tokráte na začátku pod-
zimu, tedy období, které 
tradičně bývá sice chlad-
nější než skončené léto, 
ale o  to barevnější. Na 
poli, zahrádkách, ve vini-
cích a v sadech máme té-
měř sklizeno a  stromy už 
hrají všemi barvami.

Letní období bylo nadprůměrně teplé, suché 
a díky tomu bylo dozrávání plodin uspíšeno o ně-
kolik týdnů. Toto teplé počasí bylo ukončeno ně-
kolika dny vytrvalého deště, který nám v  neděli 
15. září zvedl hladinu našeho potoka nad úroveň 
3. stupně povodňové aktivity. 
Nyní již máme dokončenu rekonstrukci osvětlení, 
zahájili jsme opravu V. etapy střechy našeho pan-
ského statku, ještě máme v plánu provést opravu 
části komunikace v ulici Chaloupky směrem k Su-
doměřickému potoku, a  také bude instalován 
nový povrch na našem hokejbalovém hřišti.  Sa-
mozřejmě pokračuje také stavba plavební komory 
na Baťově kanálu, která ještě potrvá do konce příš-
tího roku. Na konci srpna měl každý z vás možnost 
se podívat na stavbu v rámci otevřeného dne, ov-
šem nyní se práce v důsledku povodně, která nás 
v polovině září potrápila, a nejen nás, zastavily. 
Konec jara a léto bylo, co do volnočasového vyžití, 
bohaté, a to nejen pro turisty, kteří do naší obce 
zavítali, ale také pro nás všechny. Přes pravidelné 
akce jako je rocková přehlídka či pouliční turnaj až 

po výjimečnou oslavu 30 let naší farnosti spoje-
nou s přivezením ostatků sv. Zdislavy a sv. Josefa 
Kalasanského do našeho kostela.  
A co nás čeká v nadcházejícím čtvrtletí? Nudit se 
určitě nebudeme, mimo akce pořádané jednotli-
vými spolky, se v neděli 13. října uskuteční diva-
delní představení ochotnického divadla z Vracova 
s  hrou „Múdra stařečka Pagáča“, nemůže chybět 
ani lampionový průvod, jarmark s rozsvícením vá-
nočního stromku, vánoční koncert. To jsou akce, 
které pořádá či spolupořádá přímo Obec. Srdečně 
jste zváni.      
Závěrem si dovolím jedno poděkování. O třetím zá-
řijovém víkendu proběhly volby do Zastupitelstva 
Jihomoravského kraje a upřímně děkuji všem, kdo 
jednak k volbám přišli, a také těm, kdo podpořili ne-
jen mě osobně, ale také kandidátku, za kterou jsem 
kandidoval, tedy koalici Spolu. Krajská samospráva 
je nejvyšší samosprávou, která se stará o silnice niž-
ších tříd, provozuje nemocnice, domovy důchod-
ců, podporuje obce a je tak přirozený partner obcí 
a měst ve své územní působnosti. Proto můj man-
dát zastupitele může zintenzivnit spolupráci mezi 
krajem, a nejen mezi naší obcí, ale také s naším re-
gionem a nebude mít vliv na mou práci pro obec, 
naopak může přinést samá pozitiva. 
Věřím, že nadcházející podzimní čas bude pro vás 
jen pohodový a příjemný, proto se společně mů-
žeme těšit na akce, které pro nás všechny připravi-
ly naše spolky a kulturka.
Přeji Vám všechno dobré a pevné zdraví.

František Mikéska, starosta obce 

Příspěvek na aktivity dětí

OÚ připomíná že do konce roku je možné žádat o příspěvek ve výši 500,- Kč na aktivity dětí 

v roce 2024, např. letní tábor, lyžařský výcvik, apod. Jak si o něj požádat? Stačí přijít s potvrze-

ním o absolvování pobytu a vše s Vámi sepíšeme.
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Usnesení z 17. zasedání 

ZO Sudoměřice dne 24. 6. 2024 

Usnesení z 18. zasedání 

ZO Sudoměřice dne 24. 7. 2024 
17/1.1/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice určuje ověřovateli 
zápisu pana Ing. Lukáše Macháčka a Martina Mikla 
ml., zapisovatelem určuje Jakuba Chocholáčka.

17/1.2/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje navrže-
ný Program 17. zasedání zastupitelstva obce Sudo-
měřice.

17/2/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice přijímá nabídku 
České pošty, s.p., Politických vězňů 909/4, 225 99 
Praha 1, IČ: 47114983.

17/3/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice rozhoduje o účasti 
Obce Sudoměřice, Sudoměřice 322, 696 66 Sudo-
měřice, IČ: 00285331, ve veřejné dražbě pod číslem 
jednacím 206 EX 275/16-394 a  pověřuje starostu 
obce k zajištění veškerých kroků vedoucích ke kou-
pi předmětu dražby.

17/4/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice neschvaluje pří-
spěvek spolku Bratrství Čechů a  Slováků Javořina, 
z.s., tř. Masarykova 119, 698 01 Veselí nad Moravou, 
IČ: 07889763.

17/5/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice neschvaluje pří-
spěvek Klubu Radost, Barákova 23, 796 01 Prostějov, 
IČ: 47922281.

17/6/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice neschvaluje pří-
spěvek Klubu Radost, Barákova 23, 796 01 Prostějov, 
IČ: 47922281.

18/1.1/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice určuje ověřovateli 
zápisu pana Stanislava Podkalského a Radka Salčáka, 
zapisovatelem určuje Jakuba Chocholáčka.

18/1.2/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje navržený 
Program 18. zasedání zastupitelstva obce Sudoměřice.

18/2/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice neschvaluje účast 
Obce Sudoměřice, Sudoměřice 322, 696 66 Sudoměři-
ce, IČ: 00285331, ve veřejné dražbě pod číslem jedna-
cím 42 EXE 542/2016-12.

18/3/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje zveřejnění 
záměru směny pozemků parc. č. 4936/2, 4936/1 v  k.ú. 
Sudoměřice o  celkové výměře 1 137 m2, za pozemek 
dle návrhu GP pro rozdělení pozemku parc. č. 4932 v k.ú. 
Sudoměřice o výměře 1 137 m2, mezi Obcí Sudoměři-
ce, Sudoměřice 322, 696 66 Sudoměřice, IČ: 00285331 
a ***, za podmínky nalezení řešení týkajícího se přístupu 
k obecním pozemkům v lokalitě Sudoměřice - Vanďurák.

18/4/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje koupi po-
zemku parc. č. 41629/8 o výměře 45 m2 v k.ú. Skalica, 
od ***, za celkovou cenu 1 575 Kč.

18/5.1/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Smlouvu 
o dílo mezi Obcí Sudoměřice, Sudoměřice 322, 696 66 
Sudoměřice, IČ: 00285331 a fi rmou STILMAT s.r.o., Orlic-
ká kasárna 1575, 564 01 Žamberk, IČ: 48170496, na akci 
„Rekonstrukce hokejbalového hřiště v obci Sudoměřice“.

18/5.2/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Rozpoč-
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tové opatření č. 8 k RO na rok 2024, výdaje se zvyšují 
o 1 657 900 Kč a fi nancování se zvyšuje o 1 657 900 Kč.

18/6/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Darovací 
smlouvu č. 20/2024/Dot mezi Obcí Sudoměřice, Su-
doměřice 322, 696 66 Sudoměřice, IČ: 00285331 a Ne-
mocnicí TGM, p.o., Purkyňova 11, 695 26 Hodonín, 
IČ: 00226637.

18/7/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice neschvaluje Žádost 
o  příspěvek spolku Srdcová sedma 2020, z.s., Nová 
1824, 753 01 Hranice, IČ: 09283960.

18/8/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice rozhoduje o  účasti 
Obce Sudoměřice, Sudoměřice 322, 696 66 Sudomě-
řice, IČ: 00285331, ve veřejné dražbě pod číslem jed-
nacím 213 EXD 144/2024-1 a pověřuje starostu obce 
k zajištění veškerých kroků vedoucích ke koupi před-
mětu dražby.

Usnesení z 19. zasedání 

ZO Sudoměřice dne 26. 8. 2024 

19/1.1/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice určuje ověřovateli 
zápisu pana Martina Stanislava a  pana Davida Ja-
nečka, zapisovatelem určuje Jakuba Chocholáčka.

19/1.2/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje navržený 
Program 19. zasedání zastupitelstva obce Sudoměřice.

19/2/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Doda-
tek č. 7 smlouvy o výpůjčce mezi Obcí Sudoměřice, 
Sudoměřice 322, 696 66 Sudoměřice, IČ: 00285331 
a  Základní a  mateřskou školou Sudoměřice, okres 
Hodonín, příspěvková organizace, Sudoměřice 29, 
696 66 Sudoměřice, IČ: 71010327.

19/3/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Smlou-
vu o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského 
kraje č. JMK092476/24/ok na V. etapu opravy stře-
chy bývalého panského statku mezi Jihomorav-
ským krajem, Žerotínovo náměstí 3, 601 82 Brno, 
IČ: 70888337 a Obcí Sudoměřice, Sudoměřice 322, 
696 66 Sudoměřice, IČ: 00285331.

19/4/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje koupi 
nově vzniklých pozemků parc. č. 1786/ 255 o  vý-
měře 3 106 m2 a parc. č. 1786/256 o výměře 157 m2, 
které vznikly na základě geometrického plánu 
č. 945-158/2020, který vypracoval ***, při započtení 
výše spoluvlastnického podílu od:
podíl id. 1/3 od ***, za cenu 4350,667 €, 
podíl id. 1/3 od ***, za cenu 4350,667 €,
podíl id.1/6 od ***, za cenu 2175,333 €,
podíl id. 1/6 od ***, za cenu 2175,333 €.

19/5.1/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje kou-
pi pozemků parc. č. 11530/1 o  výměře 11 377 m2 
a parc. č. 11530/2 v k.ú. Skalica, od *** a ***, za celko-
vou cenu 778 645 Kč.

19/5.2/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice souhlasí s  rekon-
strukcí studny a pověřuje starostu a místostarostu 
k dalšímu jednání ve věci narovnání majetkopráv-
ních vztahů na dotčených pozemcích.

19/6/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Směnou 
smlouvu mezi Obcí Sudoměřice, Sudoměřice 322, 
696 66 Sudoměřice, IČ: 00285331 a ***.

19/7/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice bere na vědomí 
Žádost o  narovnání majetkoprávního vztahu na 
pozemku parc. č. 954 v k.ú. Sudoměřice a pověřuje 
starostu a místostarostu k dalšímu jednání.
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Povodně 2024
Po krásném, horkém a  suchém létě, které se pro-
táhlo až do poloviny září, přišlo na řadu ochlazení 
s velkým množstvím dešťových srážek. Již od polo-
viny týdne bylo vydáno varování pro téměř celou re-
publiku o hrozících vydatných srážkách s rekordními 
úhrny rovnajícími se srážkám v roce 1997. Pršet za-
čalo ve čtvrtek 12. září 2024 a srážky pokračovaly až 
do neděle. Stav hladiny v našem potoce byl až do so-
boty na minimu, v sobotu večer stoupla hladina na 
110 cm a zase klesla na 40 cm. V neděli ráno začala 
hladina stoupat opět a kulminovala okolo 10. hodiny 
na 207cm! V tu dobu se již pytlovalo, zejména u Slo-
váčkové uličky se musela v  jednom místě navýšit 
hráz, a hlavně odstranit mostek k bývalému Slokovu. 
Zaplnila se také kanalizace vodou v dolní části obce 
na Stavbě, kdy po zavření žabí klapky neměla voda 
kam odtékat, navíc se do kanalizace dostala voda 
přes odlehčovací stoku u hřiště. Následkem toho se 
kanalizací vzdouvala voda lidem v jejich rodinných 
domech. Mezitím se začal vybřežovat potok, stejně 
jako loni, před železničním mostem pod obchvatem 
a voda tekla tak, jak byla zvyklá – podél železniční-
ho náspu a nádraží k železničnímu přejezdu a pak 
přes propustky dál do průmyslové zóny. Hladina v tu 
chvíli byla v potoce již tak vysoká, že se nám vracela 
mezi silnicí a železnicí z potoka v místě, kde je brod 
k sluneční elektrárně. Opět tekla do jednoho místa 
k železničnímu přejezdu a pak do fi rmy HABA. Zde 
se mezitím vytvářela z pytlů a ze zeminy provizorní 
hráz, tak aby tato fi rma byla co nejvíce ušetřena od 
tekoucí vody. Jak voda rychle vystoupala, tak také 
postupně opadla.  Pak následovala likvidace škod. 

Na Baťově kanálu voda opět zaplavila v  přístavu 
ostrov, průchod pod Výklopníkem byl také pod vo-
dou. Po ustálení deště se situace samozřejmě v obci 
a u přístavu zlepšovala, ovšem zhoršovala se v blíz-
kosti řeky Moravy a na stavbě nové plavení komory. 
Voda se z řeky Moravy začala postupem času vzdou-
vat a rozlévat na přilehlá pole a louky v celé lokalitě 
včetně luk vedle silnice I/55. Uchráněna nezůstala 
ani samotná stavba plavební komory, která byla celá 
zatopena vodou, včetně zařízení staveniště. Až ve 
čtvrtek 19. září 2024, tedy po snížení hladiny v řece 
Moravě, mohli pracovníci zhotovitele stavby po-
stupně odpouštět pomocí odvodňovacího kanálu 
O1 vodu z polí a luk, které trvalo ještě několik dnů. 
Od čtvrtka 12.září 2024 do pondělí 16.září 2024 
podle měření meteorologické stanice pana Tomá-
še Hrachovského spadlo v  Sudoměřicích 230 litrů 
vody na metr čtvereční, kdy průměrně za celý rok na 
našem území spadne okolo 550 litrů/m2. Dalo by se 
konstatovat, že vlivem několika faktorů – předchozí 
dlouhotrvající sucho, opatření proti povodni v  mi-
nulosti (navyšování hrází potoka, dokončená nádrž 
Telatniska atd..) zůstala obec Sudoměřice ochráněna 
před nějakými extrémními škodami. V  porovnání 
s tím, co prožívají lidé nyní, a  ještě budou prožívat 
v jiných částech země, zejména v Moravskoslezském 
a Olomouckém kraji, jsme dopadli ještě dobře, jeli-
kož srážky byly opravdu extrémní.  
Upřímně děkuji vám všem, kdo jste jakkoliv pomohli 
při této mimořádné události.

František Mikéska, starosta obce
Foto: facebook

19/8/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje zveřej-
nění záměru prodeje nově vzniklého pozemku parc. 
č. 702 v k.ú. Sudoměřice o výměře 158 m2, předem 
vybranému nájemci stávajícím uživatelům pozem-
ku.

19/9/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice upouští od zámě-
ru koupě pozemku parc. č. 6345 a parc. č. 6346 v k.ú. 
Strážnice.

František Mikéska – starosta
Robert Šrédl – místostarosta
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13. září13. září

13. září13. září

15. září15. září

15. září15. září

13. září13. září

14. září14. září

15. září15. září

15. září15. září
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Informace k výzvám ve věci zrušení 
a vypořádání podílového spoluvlastnictví
Vážení spoluobčané, 
obdrželi jsme informaci, že nejen v rámci naší obce 
jsou rozesílány výzvy ke zrušení a vypořádání spo-
luvlastnictví a  předžalobní výzvy týkající se spo-
luvlastnictví zejména k pozemkům a dovolujeme si 
Vás touto cestou upozornit na některá Vaše práva. 
Spoluvlastnictví včetně jeho případného zrušení 
a  vypořádání upravuje zákon č. 89/2012 Sb., ob-
čanský zákoník, a to v ustanoveních § 1115 až 1239. 
Velmi zjednodušeně lze konstatovat, že: 
• Spoluvlastnický vztah znamená, že několika 

osobám náleží společně vlastnické právo k věci 
(např. k pozemku). 

• Dále občanský zákoník stanovuje, že nikdo 
nemůže být nucen ve spoluvlastnictví setrvat 
a  může kdykoli požádat o  oddělení ze spo-
luvlastnictví nebo o  zrušení spoluvlastnictví, 
přičemž tohoto lze dosáhnout dohodou spo-
luvlastníků nebo rozhodnutím soudu. 

• Žalobu na zrušení a vypořádání spoluvlastnictví 
může podat kterýkoli ze spoluvlastníků. 

• V  rámci soudního řízení bude zpracován zna-
lecký posudek ke stanovení obvyklé ceny věci 
(pozemku). 

• O  náhradě nákladů řízení nerozhodují soudy 
podle úspěchu ve věci (tzn. že by náklady hradil 
ten, proti komu byla žaloba podána). Náhrada 
nákladů je na zvážení soudu, ale lze konstato-
vat, že buď hradí každý ze spoluvlastníků pouze 
poměrnou část nebo soud rozhodne, že žádný 
z  účastníků nemá na náhradu nákladů právo, 
což vyplývá i z rozhodnutí Ústavního soudu. 

V souladu s výše uvedeným zjednodušeným pře-
hledem je třeba upozornit, že v případě, že obča-

né obdrží výzvu ke zrušení a  vypořádání spo-

luvlastnictví, je možné, aby se spoluvlastníci spolu 
buď dohodli (svůj podíl prodali nebo se dohodli, že 

odkoupí podíl autora výzvy jako dalšího spoluvlast-
níka) nebo je možné řešit spoluvlastnictví v rámci 
soudního řízení. 

V případě soudního řízení nerozhoduje soud o ná-
kladech řízení podle úspěchu ve věci, tzn. není 

pravda, že pokud k soudnímu řízení dojde, bude 

muset občan hradit veškeré náklady s tímto ří-

zením vzniklé. 

Stejně tak předžalobní výzva musí obsahovat přes-
nou specifi kaci, o který konkrétní pozemek se jed-
ná a musí být uvedeny konkrétní kroky, které autor 
výzvy učinil, tj. zda vůbec a jakou dohodu vám na-
bízel, což obecné výzvy, které některé společnosti 
rozesílají, rozhodně nesplňují. 
Vážení občané, prosím, myslete při obdržení ob-
dobných výzev na to, že: 
• V  žádném případě nemůžete být jako spo-

luvlastníci nuceni k uzavření jakékoli smlou-

vy! 

• Uzavření jakékoli smlouvy je třeba řádně 

zvážit, přičemž doporučujeme si vždy dů-

kladně zjistit informace k  výši kupní ceny 

a pečlivě pročíst text kupní smlouvy.  

• Nikdy nepodepisujte smlouvy v časové tísni, 

vždy je dobré si vyžádat zaslání textu smlou-

vy předem k  připomínkování či si vyhradit 

dostatečný čas k pročtení. Žádné nebezpečí 

z prodlení v těchto případech nehrozí a po-

ctivý jednající by neměl mít problém s tím, 

aby vám poskytl jak text smlouvy a  tento 

s  vámi projednal, tak i  poskytl dostatečný 

časový prostor k rozhodnutí. 

V případě jakékoliv takového výzvy, a to nejen v pří-
padě, že je spoluvlastníkem pozemku i Obec Su-

doměřice, prosíme, abyste se nejdříve obrátili na 
OÚ a poradíme Vám jak postupovat dál. 

František Mikéska, starosta obce 
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Vážení občané Strážnicka, 
již 20 let se snažíme na Strážnicku rozvíjet ev-
ropskou metodu Leader, kdy pomáháme malým 
podnikatelům, spolkům a  obcím. Pracujeme jako 
zapsaný spolek pod názvem Místní akční skupina 

Strážnicko a sdružujeme za své členy obce, pod-
nikatele a spolky 11 obcí Strážnicka. V rozvojových 
programech jsme podpořili již stovky projektů, 
a právě připravujeme nové výzvy pro další projekty 
do roku 2027 především ve třech oblastech podpo-
ry:
• SZP 21+ – státní zemědělská politika v  gesci 

MZE. O dotaci na projekt si u nás mohou požá-
dat podnikatelé z kategorie malých a středních 
podniků - zemědělské, lesnické a  nezeměděl-
ské činnosti od stavebních projektů přes tech-
nologie až po ubytování. Dále mohou získat 
podporu obce a  spolky na investiční projekty 
pro rozvoj své činnosti. Míra dotace 50 % - 70 %. 
Ve všech projektech je kladen důraz na inova-
ce. Celková alokace podpory pro období 2024-
2027 je 9,7mil. Kč

• IROP21+ - Integrovaný regionální operační pro-
gram řízený MMR. Tento program je určen ze-
jména pro obce, organizace zřizované obcemi, 
vlastníky kulturních památek. V novém období 
do roku 2027 budeme podporovat čtyři oblas-
ti: oblast vzdělávání – projekty na zvýšení kva-
lity vzdělávání a modernizaci MŠ a ZŠ, veřejná 
prostranství a  zelenou infrastrukturu, zlepšení 

infrastruktury cestovního ruchu a  revitalizaci 
kulturních památek, muzeí a knihoven na Stráž-
nicku. Celková alokace programového rámce 
činí 14.672.153 Kč a dotace je stanovena ve výši 
95 % způsobilých výdajů.

• NZÚ Light - Nová zelená úsporám Light - v ges-
ci MŽP. MAS Strážnicko nabízí bezplatnou po-
moc s administrací a podáním žádosti o dotaci 
v  programu NZÚ Light zaměřeném na nízko-
příjmové domácnosti. Podmínkou je vlastnictví 
nebo spoluvlastnictví RD nebo bytu v bytovém 
domě, splnění nízkopříjmovosti – všichni členo-
vé domácnosti musí pobírat starobní důchod či 
invalidní důchod 3. stupně, nebo příspěvek na 
bydlení nebo přídavky na dítě.  Maximální dota-
ce je až 250 000 Kč (na zateplení, výměnu oken 
a vchodových dveří a solární ohřev vody).

Rádi Vám poradíme a pomůžeme s výběrem vhod-
ných možností, jak připravit projekt a také s další-
mi dotačními tituly např. zaměřenými na zvýšení 
energetických úspor (Kotlíkové dotace, NZÚ, Oprav 
dům po babičce). Trvalá podpora pracovníků naší 
MASky = Váš pomocník v průběhu příprav Vaše-

ho projektu a zpracování Žádosti o dotaci.
Za kancelář MAS Vítek Hrdoušek, 

Monika Bělínová a Veronika Bartošková
Kontakt: www.mas-straznicko.cz

Kancelář: nám. Svobody 501 (1. patro), Strážnice 



3/2024 www.obecsudomerice.cz

10

Soutěž Květiny pro Sudoměřice
Letos podruhé jsme uspořádali soutěž, která má 
ocenit vlastníky rodinných domů, kteří se snaží 
nejenom zkrášlovat květinami svůj dům, ale tím 
i veřejné prostranství, a to navíc s převahou kvě-
tin, které byly pro naši obec vždy typické: jedná 

se muškáty, fi alky, fuchsie či rozmarýny, popř. 

jejich kombinace. 

V  letošním ročníku se soutěžilo v  jedné katego-
rii, tj. byla hodnocena květinová výzdoba pouze 

oken či balkonů. Proto i do závěrečného hodno-
cení z  celkového počtu 80-ti domů bylo vybrá-
no 20 fi nálových tradičních květinových výzdob 
oken a balkonů, navíc s výsadbou dle podmínek 

soutěže (muškáty, fi alky, fuchsie, rozmarýny, 

či jejich kombinace). Dne 28. srpna 2024 bylo 
spuštěno na facebooku obce hlasování a na konci 
měsíce jsme znali ty nejúspěšnější. První může být 
vždy jen jeden, ale vítězi jste všichni, kdo zkrášlu-
jete své domy květinami a tím vytváříte malebné 
veřejné prostranství. Při této příležitosti byla pře-
dána tři mimořádná ocenění za tradiční předza-
hrádku domu s  převahou růží, tulipánů, kosatců 
atd. Finalistům i výhercům byly předány dárkové 
poukazy na odběr zboží v zahradnictví. Děkujeme 
vlastníkům domů, že květinami zdobí své domy 
a také všem hlasujícím. V příštím roce bude soutěž 
pokračovat.

František Mikéska

1. místo
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3. místo 

2. místo
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Místní knihovna
Milí čtenáři,
přináším Vám další informace o dění v knihovně.
V červnu navštívily knihovnu děti ze školní družiny. 
Tématem besedy byly příběhy se zvířaty. Nejdříve 
se děti dověděly zajímavosti ze světa zvířat pomocí 
kvízu, a poté jsme si vyprávěli o příbězích, ve kte-
rých vystupují zvířata, někdy společně i s dětskými 
hrdiny. K dispozici měly nachystané knihy k tomuto 
tématu a ukázala jsem jim novou naučnou knihu 
Pod hladinu, ve které se děti postupně potápí na 
mořské dno. Zajímavostí této knihy je, že děti ne-
jen objevují zvířata, která v jednotlivých mořských 
hloubkách žijí, ale také to, že stránky knihy mění 
barvu od nejsvětlejší pod hladinou moře až po nejt-
mavší na mořském dně. Poté jsem měla pro ně na-
chystané knihy od Walta Disneyho, a také jsem zmí-
nila dětem informaci, že už uplynulo 100. výročí od 
vzniku tohoto animačního studia. Knihy si následně 
prohlédly a besedu jsme pak ukončili v knihovně, 
kde si mohly prohlédnout další knihy. 
Na webových stránkách najdete další seznam no-
vých knih, a to v sekci NOVÉ KNIHY, jejich fotky si 
pak můžete prohlédnout v sekci FOTOGALERIE. 
V pátek 4. října proběhla ve Společenském centru 
Sudomír oslava 100. výročí vzniku naší knihovny. 

Na programu oslav bylo vystoupení dětí ze ZŠ a MŠ 
s programem, který si přichystaly k této příležitosti. 

Mohli jste:
• si prohlédnout výstavku o historii naší knihov-

ny.
• se podívat na díla místních dětí ze ZŠ a MŠ, která 

vytvořily k této příležitosti a zapojit se do soutě-
že o nejlepší díla.

• si vybrat a  koupit knihy na burze vyřazených 
a darovaných knih.

• si s  dětmi zahrát nějakou tu stolní hru, kvíz, 
pexeso, vybarvit obrázek atd. v herním koutku.

• si prohlédnout katalogy knih a napsat mi, kte-
rá kniha Vás zaujala nebo si přečíst v časopise 
Knihkupec rozhovory s  různými spisovateli, 
obsahy nových knih a další informace ze světa 
knih.

Při příchodu na oslavu bylo možné vzít si nachys-
tané vytisknuté letáky, ve kterých byly informace 
o programu. 
To je prozatím všechno z novinek a bližší informace 
o oslavě, budou v příštím zpravodaji.

S pozdravem Monika Podrazilová
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Návštěva dětí v knihovně
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Narovnání majetkoprávního vztahu 
k nemovitostem
Vážení spoluobčané a vlastníci nemovitých věcí, 
v rámci revize katastrálního území bylo v některých 
případech zjištěno, že část dlouhodobě užívaných, 
případně i oplocených pozemků a v některých pří-
padech se to týká i staveb, je zapsána dle evidence 
v  katastru nemovitostí v  majetku Obce Sudomě-
řice. Někdy se jedná jen o jejich části. Žádáme vás 
o prověření této skutečnosti zejména na vašich uží-
vaných zahradách a pokud zjistíte nesoulad, ozvěte 
se, prosím, buď mně, případně panu místostarosto-
vi obce, ať můžeme dát tuto nesrovnalost, pokud 
to bude možné, do souladu, nejlépe však do kon-

ce roku 2024. V některých případech můžeme při 
převodu postupovat zjednodušeným způsobem, 
tedy cena nebude muset být stanovena znaleckým 
posudkem, který hradí zpravidla kupující. Takto 
budeme moci postupovat pouze při žádostech 
o koupi, které budou OÚ doručeny nejpozději do 
výše uvedeného termínu, tedy do 31.12.2024. Na 
žádosti doručené po tomto datu budeme muset 
zpracovávat vždy znalecký posudek, které stojí ně-
kolik tisíc korun.
Předem vám děkuji za pochopení a spolupráci

František Mikéska, starosta obce
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Neonová párty
Rok se s rokem sešel, prázdniny uběhly jako voda 
a opět byla před námi o poslední srpnovou so-
botu každoroční akce nejen pro naše děti – Ne-
onová párty na ukončení prázdnin. Počasí bylo 
ideální, a  to se odrazilo 
na hojné účasti. Odpo-
ledne a  večer nám hráli 
DJ Q Bass a DJ Sad, pro-
běhlo několik soutěží 
pro děti, malování na 
obličej a mnoho zábavy. 
Věříme, že jste si to uži-
li jako my a  nyní se na 
Vás těšíme na další akce, 
které pro Vás připravu-
jeme. Nejprve v  neděli 
27.  10.  2024 proběhne 
Lampionový průvod, 
v  sobotu 30.  11.  2024 
proběhne Jarmark s roz-
svěcováním vánočního 

stromu a  7. prosince 2024 se na vás těšíme při 
Čertovském harašení. Děkujeme Vám, že nás 
svou účastí na akcích podporujete

Vaše Kulturka
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Ze školních lavic …
Nový školní rok se nám rozběhl rychlým tem-
pem a hned na začátku docházky nás stejně jako 
všechny ostatní potrápilo počasí. Několik dní 
jsme čelili nebývale vysokým teplotám, kvůli kte-
rým jsme dokonce museli zkrátit výuku ve škole. 
Pro klid duší rodičů našich žáků musím pozna-
menat, že jednáme o  nainstalování klimatizace 
ve škole i školce a že pan starosta už učinil v této 
věci potřebné kroky, za což mu velmi děkujeme. 
Pak počasí udělalo „kotrmelec“ a  příroda nám 
ukázala svou odvrácenou tvář v podobě záplav, 
které zasáhly velkou část republiky. Naštěstí jsme 
nemuseli řešit tak závažné problémy, které teď 
řeší například některé školy na severní Moravě. 
U nás se situace uklidnila a nastalo babí léto. Bu-
deme doufat, že podzim už další velké výkyvy 
počasí nepřinese.
Letos máme ve škole 64 žáků, stejně jako loni. 
Jsme rádi, že jsme mohli otevřít všech pět tříd 
prvního stupně. V pedagogickém sboru se udá-
ly změny: na mateřskou dovolenou odešla Mgr. 
Zora Domanská a  na její místo nastoupila paní 
Mgr. Lenka Hanáková, a to do 1. třídy. Třináct prv-
ňáčků i jejich třídní učitelka se adaptuje na nové 

Škola nadále pokračuje v  projektu Recyklohra-
ní, jehož záměrem je podpořit environmentální 
výchovu ve školách. Projekt rozvíjí vztah dětí 
k  životnímu prostředí formou tematických her, 
praktických činností, kvízů a  menších projektů, 

Organizace vyučování ve šk. roce 2024/25:

Podzimní prázdniny stanovuje MŠMT na úterý 29. října a středu 30. října 2024. 
Vánoční prázdniny začínají v pondělí 23. prosince 2024 a končí v pátek 3. ledna 2025. Vyučování 
začne v pondělí 6. ledna 2025.
Vysvědčení s hodnocením za první pololetí bude žákům předáno ve čtvrtek 30. ledna 2025.
Jednodenní pololetní prázdniny připadnou na pátek 31. ledna 2025.
Jarní prázdniny jsou pro okres Hodonín stanoveny na 10. 2. – 16. 2. 2025.
Velikonoční prázdniny připadnou na čtvrtek 17. dubna 2025.
Hlavní prázdniny trvají od 1. července 2025 do 31. srpna 2025
Vyučování ve školním roce 2025/2026 začne v pondělí 1. září 2025.

prostředí a my doufáme, že se jim bude na naší 
škole líbit. Musím ocenit všechny své kolegyně 
i ostatní zaměstnance, moc si vážím jejich obě-
tavé práce pro své třídy i pro školu a také báječ-
né přátelské pozitivní atmosféry, která ve škole 
i  školce panuje. Věřím, že se také žáci ostatních 
tříd těšili na nový školní rok. Ostatní třídní učitel-
ky zůstávají se svými třídami. 2. ročník (10 žáků) 
povede Mgr. Tereza Orságová, které pomáhá 
p. asistentka Blanka Hrdá, 3. ročník (14 žáků) 
Mgr. Šárka Daňková, 4. ročník (15 žáků) Mgr. Marie 
Tomšejová s p. asistentkou Magdalenou Šťastnou 
a 5. ročník (12 žáků) Mgr. Ludmila Foltýnová.
Změna nastala také ve školní družině, kde se 
nám kvůli nižšímu zájmu snížil počet oddělení 
ze dvou na jedno a toto oddělení školní družiny 
vede paní vychovatelka Alexandra Hadašová. 
Rozloučili jsme se s paní vychovatelkou Blankou 
Kudláčovou a přejeme jí v jejím novém působišti 
hodně zdaru. Ranní provoz ŠD je od 6.15 h. do 
7.40 h., odpolední od 12.15 h. do 16.00 h. Nepo-
vinný předmět náboženství bude učit v 1. a 2. tří-
dě paní Mgr. Marie Tomšejová a 3. - 5. třídu si po-
vede pan farář P. Mgr. Bc. Dawid Bartochowski SP.

ale také přímou účastí dětí na sběru použitých 
baterií a  vysloužilého drobného elektrozařízení 
či prázdných tonerů z  tiskáren, což lze přinést 
přímo do školy. Nadále pokračujeme také v pro-
jektech Mléko do škol a Ovoce do škol.
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Máme již za sebou první akci, a  to krásnou vý-
stavu ovoce a zeleniny, kterou uspořádala místní 
organizace Českého zahrádkářského svazu. Paní 
Magdalena Kotrlová Klásková a paní Irena Šebes-
tová ukázaly dětem nejen mnoho druhů ovoce 
a zeleniny (mezi nimi i několik druhů pro děti ne-
známých), ale také si pro ně připravily i hrové ak-
tivity či ochutnávku domácích sirupů. Jelikož už 

po naší návštěvě výstava končila, mohly děti ovo-
ce a zeleninu i ochutnávat, což s radostí využily!
Těšíme se na další krásné školní i  mimoškolní 
akce, o kterých se budete dovídat v našich dal-
ších článcích. Přejeme všem dětem i  rodičům 
hodně úspěchů a radosti v novém školním roce 
a všem čtenářům krásný barevný podzim.

Za kolektiv učitelek ZŠ Mgr. Michaela Janečková

Prvňáci poprvé ve třídě

Žáci 1. třídy
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Výstava ovoce a zeleniny v centru Sudomír
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Ze života mateřské školy
V  úvodu dnešních informací bych se chtěla vrá-
tit do období před prázdninami, kdy se usku-
tečnilo několik akcí, které stojí za připomenutí. 
Děti z  kroužku Sudomírek se pod vedením paní 
učitelky Hany Malušové zúčastnily hodového vy-
stoupení na kolečku ve Starém potoku. Ve středu 
12. června se uskutečnil projektový den s  hasiči 
z Petrova. Za jejich pomoci si děti i zaměstnanci vy-
zkoušeli cvičnou evakuaci MŠ. Děti zhlédly ukázku 
hašení rozpáleného oleje, kdy jim jeden z hasičů 
ukazoval, co se stane, pokud se bude hasit rozpá-
lený olej vodou. Děti si potom prohlédly hasičské 
auto, různé pomůcky a oblek, který hasiči při práci 
používají, a nakonec si děti mohly vyzkoušet hasit 
proudnicí maketu hořícího domu.
V pátek 21. června jsme se s dětmi setkali s místními 
rybáři u rybníku Vanďurák. Děti z této vycházky měly 
spoustu zážitků. Členové spolku rybářů si pro děti 
přichystali ukázku různých udic, podběráků, a hlavně 
měly záběry a nachytali spoustu ryb. Děti si mohly 
vyzkoušet nahazovat, pohladit živou rybu, prohléd-
nout si krmení pro ryby a poznávaly okolní přírodu. 
Chtěla bych tímto poděkovat všem rybářům, kteří 
akci zajistili, že se tato akce mohla uskutečnit. 
Ve čtvrtek 29. června se konala společná akce „Za-
hradní slavnost – Rozloučení s předškoláky a páťá-
ky“, na které byly děti z MŠ pasovány na školáky. 
Na této akci vystoupili předškoláci z MŠ a páťáci, 
kteří odchází na druhý stupeň nebo na gymná-
zium. Do základní školy v  Sudoměřicích odešlo 
12 dětí a jedno dítě odešlo do sportovní třídy do 
ZŠ v Hodoníně. 
Od pondělí 22. 7. 2024 byla mateřská škola uza-
vřena. V průběhu prázdnin se prováděla nová vý-
malba tříd, chodeb, šaten a vestibulu MŠ. Ve třídě 
Včeliček je umístěna interaktivní dotyková tabule 
a  děti ze třídy Berušek mohou pracovat s  3Xbo-
xem „Sovičkou“. Na zahradu MŠ byl dovezen nový 
písek do pískovišť a  pan školník opatřil nátěrem 
některé herní prvky. 

V tomto školním roce 2024/25 je do MŠ zapsáno 
celkem 41 dětí. Máme pokles přihlášených dětí, 
a to o 6 dětí oproti minulému roku z důvodu při-
jatých dětí mladších tří let, kdy se musí ze zákona 
snižovat počet dětí ve třídě. Děti jsou rozděleny 
do dvou tříd. Ve třídě Berušek jsou mladší děti, za-
psáno je jich 17. Třídní učitelky jsou Jana Miklová, 
DiS. a Hana Malušová. Ve třídě Včeliček je zapsá-
no 24 dětí, z toho 21 předškoláků. Ve třídě Včeli-
ček pracují s dětmi paní učitelka Alena Příkazská 
a Petra Jančová. V kuchyni pracují paní kuchařky 
Hana Bursíková, Jolana Okáníková, kterou dočas-
ně zastupuje paní Kristýna Opavská, a  vedoucí 
stravování Alena Baculíková. Úklid zajišťuje paní 
uklízečka Lenka Macháčková a údržbářské práce 
pan Jan Ondruš. Provoz mateřské školy je od 6.15 
do 16.15 hod. 
Pokud je hezké počasí, využíváme zahradu MŠ 
i v odpoledních hodinách. I v tomto školním roce 
se snažíme u dětí rozvíjet pohybovou gramotnost 
a  lásku k pohybu, z  tohoto důvodu se s naší MŠ 
zúčastníme třetím rokem projektu „Se Sokolem do 
života“ a druhým rokem projektu „Školky v pohy-
bu“, kdy do MŠ dojíždí 1x za 14 dní kvalifi kovaní 
trenéři a předškoláci mají hodinový trénink pod-
le počasí na zahradě MŠ nebo v  tělocvičně ZŠ. 
V  tomto školním roce pracujeme třetím rokem 
podle školního vzdělávacího programu „Naše ces-
ta za poznáním světa.“ Školní vzdělávací program 
vychází z Rámcového vzdělávacího programu pro 
předškolní vzdělávání a byl společně vypracován 
týmem učitelů MŠ. Cílem našeho školního vzdě-
lávacího programu je rozvoj rozumových, pohy-
bových a  komunikačních dovedností, citového 
prožívání a  vytváření pozitivního vztahu k  mís-
tu, ve kterém děti žijí, seznámení dětí s  lidovými 
tradicemi, tradičními hrami a  tancem. Chceme 
dětem předat takové zkušenosti, vědomosti a ná-
vyky, které jim umožní nejen dobrý start a vstup 
do základní školy, ale i do dalšího života. Snažíme 
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se rozvíjet samostatnost a spolupráci mezi dětmi, 
mít pozitivní vztah ke zdravému životnímu stylu 
a  k  přírodě. Naše MŠ se snaží zkvalitňovat vzdě-
lávání a  neustále rozvíjet vědomosti dětí a  také 
hledat děti nadané. Doporučili jsme některým ro-
dičům zapojení jejich dítěte do logické olympiády, 
kam se mohou v tomto roce hlásit od tří let. 
11. září proběhla schůzka rodičů, na které byli ro-
diče seznámeni se školním a  provozním řádem 
a informováni o akcích, které máme v plánu usku-
tečnit. 
V  pondělí 16. září jsme navštívili místní výstavu 
ovoce a zeleniny, která se dětem moc líbila. Mohly 
si prohlédnout kromě známých i netradiční druhy 
ovoce a zeleniny, mohly také ochutnat různé dru-
hy domácích sirupů nebo naklíčených semen. 
V tomto školním roce máme v plánu různé akce, 
některé i pro rodiče.
27. září 2024 byla plánovaná návštěva místní vý-
stavy ptactva a drobného zvířectva na dvoře stat-
ku.
4. října 2024 jsme s dětmi vystupovali na oslavě 
100. výročí založení místní knihovny. 10. října je 
na zahradě MŠ naplánována akce „Uspávání 

broučků“ s lampiónovým průvodem. Od pondělí 
14. 10. – 16. 10. 2024 nás čeká také výstava „Pod-
zimníčků“, kdy děti s rodiči vyrábí z různých přírod-
nin skřítky, zvířátka a jiné výrobky, které nám po-
tom po nějakou dobu zkrášlují interiér MŠ. Na to 
naváže celoškolská akce ve společenském centru 
Sudomír „Podzimní dostaveníčko“, která se bude 
konat 17. 10. 2024, kde si veřejnost může výrobky 
ze ZŠ i MŠ prohlédnout.
Ve čtvrtek 24. října proběhne logopedická depis-
táž pro přihlášené děti, kdy do školky přijede lo-
gopedka Mgr. Alena Horáková. V měsíci listopadu 
nás čekají konzultace pro rodiče dětí a 8. listopadu 
přijede do MŠ Divadlo z Truhlice. Chystáme tvo-
ření adventních věnečků a další akce, na které se 
s dětmi moc těšíme.
Na závěr bych chtěla popřát, aby se dětem ve škol-
ce líbilo a  adaptace na nové prostředí probíhala 
bez slziček, aby byli rodiče dětí spokojeni. Přeji 
Vám všem čtenářům za kolektiv zaměstnanců MŠ 
pevné zdraví a krásný barevný podzim plný sluníč-
ka.

Za kolektiv MŠ zapsala 
Petra Jančová (zástupce ředitele pro MŠ).

Děti z kroužku Sudomírek na hody
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Hasiči v MŠ – 12. červen 2024 – Včeličky

Hasiči v MŠ – 12. červen 2024 - Berušky
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Pasování předškoláků – 29. červen 2024

Berušky – den s rybáři - 21. červen 2024
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Včeličky první den ve školním roce 2024/2025 na zahradě MŠ

Berušky první den ve školním roce 2024/2025 na zahradě MŠ
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Spolek rodiče dětem
Letní prázdniny jsou pro náš spolek „RODIČE DĚ-
TEM z.s.“ klidovým obdobím. Děti se nám rozjedou 
na prázdniny, tábory a dovolené.  Nepořádáme pro-
to žádné akce a věnujeme se svým rodinám. I tak se 
však u nás ve spolku nezahálelo. V plném proudu 
byly přípravy na podzimní a  zimní akce. Nejvíce 
úsilí jsme věnovali pohádkovému lesu, který se měl 
uskutečnit třetí zářijovou neděli 15. 9. 2024. Právě 
na něj jsem Vás v minulém čísle zvala. Stejně jako 
loni jsme však tuto akci museli z důvodu nepřízni-
vého počasí přesunout na jiný termín a budu věřit, 
že v příštím čísle Vám již o něm budu vyprávět jako 
o vydařené akci.  Okolí Vanďuráku tak bude muset 
na návštěvu pohádkových bytostí ještě nějakou 
chvíli počkat.  Křemílek a Vochomůrka si zatím při-
topí v jejich pařezové chaloupce a čarodějnice na-
peče ještě jednu várku lahodných perníčků. Přesný 

termín v  pořadí již třetího pohádkového lesa tak 
z  důvodu počasí a  zajištění všech pohádkových 
bytostí ještě neznáme, ale následně se jej dozvíte 
z plakátů, našich facebookových stránek a v nepo-
slední řadě z obecního hlášení. 
Akce, na kterou Vás již však pozvat mohu a  zvu, 
a  která nám také s  větrným počasím pravidelně 
vychází je drakiáda. Letos byl termín stanoven na 
2. října na fotbalovém hřišti, ale pro nepřízeň po-
časí byla drakiáda přesunuta na 16. října. Přijďte si 
s  námi zalétat nebo se jen podívat na nebe plné 
pestrobarevných draků různých tvarů a  velikostí. 
Na děti bude jako každý rok čekat stánek s cukro-
vou vatou jako odměna za jejich účast a na nás ra-
dost z jejich nadšení. 

S přáním příjemných podzimních dnů
Jana Mikésková Náhlíková 
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Výšlap na Sněžku v sudoměřickém kroji 
a jak to celé začalo
Před dvěma lety jsem při brouzdání na internetu nara-
zil na příspěvek, který mě velmi zaujal. Stálo v něm, že 
asi před čtrnácti lety vystoupila na horu Sněžku sku-
pina odvážlivců v kyjovském kroji. Velmi mě to inspi-
rovalo a rozhodl jsme se, že se stanu prvním krojova-
ným, který vystoupí na Sněžku v sudoměřickém kroji.
Letos, když jsme řešili, kam pojedeme na dovolenou, 
tak vyhrály Krkonoše. Můj plán splnit si svůj sen a vy-
běhnout si Sněžku v  kroji vypadal nadějně. Vyrazili 
jsme karavanem a já nezapomněl přibalit kroj. Několik 
dnů jsme se toulali v okolí Adršpašsko – teplických skal 
a já pomalu připravoval rodinu na výstup na Sněžku. 
Dostal jsem totiž takový nápad, že bychom tam mohli 
jít v noci, abychom přivítali slunce. Když se to mamka 
dozvěděla, tak začala panikařit, že nás tam sežere ně-
jaký medvěd anebo, že nás napadnou vlci. Když jsem 
jí přesvědčil, že tam vlci a ani medvědi nejsou, tak zase 
přišla s tím, že potmě nikde nepůjde, že nemáme ani 
baterky. Nezbývalo než investovat do naší rodiny a za-
koupit všem čelovky. Den D se blížil. Večer před výstu-
pem jsme šli spát ve 20 hodin a ve 23:23 nás probudil 
budíček. My jsme se oblekli, vzali připravené batohy 
a vyrazili autem do Pece pod Sněžkou. 
Na parkovišti v Peci jsem oblékl kroj, obul čižmy, roz-
svítili jsme čelovky a v 1:15 ráno jsme se vydali celá 
naše rodinka včetně našeho psa na náš dobrodružný 
výstup. Vypadali jsme jak broučci. Cesta byla velmi ná-
ročná, plná výmolů, překážek, a hlavně byla černočer-
ná tma. Terezka to chtěla několikrát otočit, mamka 
pořád odpočívala, no bylo to náročné. Kdybych neměl 
tak velkou motivaci, tak nevím, zda bych to už po dru-
hém kilometru nevzdal. Během cesty nás předběhlo 
několik lidí. Dokonce jsem si pokecal s nějaků děvčiců 
z Uherského Hradiště, které se můj nápad líbil. Po ně-
kolika hodinovém putování jsme nakonec na Sněžku 
vystoupali a  to ve 4:04 ještě před východem slunce. 
Byli jsme velmi překvapeni, že bylo na vrcholu cca 
200 lidí a také oni byli překvapení z mého netradiční-

ho oděvu. Na vrcholu byly pouhé 4 °C. Žádná hitpa-
ráda to nebyla. Třepali jsme se všichni včetně našeho 
psa, ale ten pocit, že jsem to dokázal a stal jsem se prv-
ním sudoměřickým občanem, který 6. 8. 2024 pokořil 
Sněžku v kroji byl k nezaplacení a stál zato. 
Východ slunce byl opravdu moc krásný, snad jsem ješ-
tě hezčí neviděl. Zbývalo ještě udělat pár fotek a poté 
se vydat na sestup dolů do Pece pod Sněžkou, kde 
jsme měli auto. Cesta dolů již netrvala tak dlouho, ale 
v těch čižmách náročná opravdu byla. Nohy mě ne-
skutečně bolely a už jsme se těšil, až ty čižmy vyzuju. 
Jsou to prostě boty na tancování nikoliv do hor.
Tímto bych chtěl moc poděkovat své rodině, že se 
mnou do toho šla a  pomohla mi splnit si jeden ze 
svých snů, a to vyběhnout si Sněžku v sudoměřickém 
kroji. 

Martin Mikl V.
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Ze života farnosti
Několik málo informací ze sudoměřické farnosti 
o tom, co se událo v  letním období. 18. června se 
uskutečnila pouť na Svatý Hostýn. Zúčastnili se ne-
jen farníci z naší obce, ale i z Rohatce a Radějova. Vy-
jížděli jsme ráno v půl sedmé. Mši svatou celebroval 
otec Lukáš. Před obědem účastníci ještě absolvovali 
křížovou cestu a odpoledne byl odjezd domů. V ne-
děli 23. 6. 2024 navštívil naši farnost otec Gabriel – 
koordinátor pro pastoraci diecéze Chipata v Zambii. 
Hudební doprovod bohoslužby zajistila mládežnic-
ká schola děkanátu. 
V  červenci navštívil Sudoměřice po delší době ro-
dák P. Lukáš Drápal u příležitosti významné rodinné 
oslavy – devadesátin jeho babičky. Naposled jsme 
ho měli možnost potkat před 11 lety, v roce 2013, 
krátce po jeho vysvěcení. Měli jsme vzácnou příleži-
tost slavit s ním několik mší svatých během jeho po-
bytu. Otec Lukáš působí v diecézi Calgary v Kanadě, 
ve farnosti svatého Antonína v  městě Drumheller, 
zhruba 150 kilometrů severovýchodně od Calgary. 
28. 7. 2024 po nedělní mši svaté požehnal otec Da-
wid všechny dopravní prostředky, kterými se farníci 

dopravují do kostela. V srpnu se uskutečnil farní tá-
bor v Radějově. 
V sobotu 24. 8. 2024 se konala v naší farnosti vel-
ká slavnost – oslava 30. výročí samostatné farnosti 
Krista Krále. Tato výroční připomínka byla spojena 
s uvedením ostatků - sv. Josefa Kalasanského – pa-
trona dětí a mládeže a sv. Zdislavy – patronky rodin 
a nemocných – do našeho kostela. Zároveň to byla 
i  oslava 30. výročí návratu piaristického řádu do 
Strážnice. 
V neděli 1. 9. 2024 byla slavena děkovná dožínko-
vá mše svatá jako poděkování za letošní úrodu. Za 
účasti mnoha krojovaných v  slavnostně vyzdobe-
ném kostele byly v  obětním průvodu přineseny 
dary jako ovoce, zelenina, chléb a víno, a dožínkový 
věnec upletený z obilných klasů.
V sobotu 14. září se měla uskutečnit tradiční pouť 
u  kapličky Panny Marie Sedmibolestné na Hatích, 
ale v důsledku nepříznivého počasí, které o tomto 
víkendu trápilo celou republiku, se tato akce ne-
mohla uskutečnit. 

Sepsal: V. Šebesta

Návštěva z Afriky – otec Gabriel – 23. 6. 2024
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Letní tábor v Radějově 

Nedělní bohoslužba – celebrant P. Lukáš Drápal z Kanady – rodák ze Sudoměřic
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Slavnostní průvod od bývalého statku ke kostelu – 24. 8. 2024

Zahájení slavnosti na nádvoří bývalého statku – 24. 8. 2024
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Ostatky obou světců a jejich uložení v sudoměřickém kostele

Pohled do kostela během slavnostní bohoslužby 
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Dožínková mše svatá – poděkování za úrodu – 1. září 2024
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Senioři Sudoměřice
Ani senioři nezahálejí
12. 6. 2024 ráno jsme všichni natěšení nastoupi-
li do autobusu našeho dvorního řidiče p. Aleše 
Nesvadby z  Rohatce, aby nás vyvezl na velmi 
očekávaný zájezd do Moravského Krumlova. Jak 
je známo, jsou tam k vidění vystavená překrásná 
Muchova plátna.
Alfons Mucha (1860–1939) - rodák z jižní Moravy, 
věhlasný malíř a osobnost inspirující generace
hrabě Khuen-Belassi, který mu zadal zakázku na 
výzdobu jídelny hrušovanského zámku Emmahof 
a dokonce se rozhodl Muchu podporovat na stu-
diích malířství v Mnichově a v Paříži.
O Vánocích 1894 pomohl slavné herečce Sarah Ber-
nhardt, která potřebovala narychlo plakát pro no-
vou hru Gismonda. A to byla klíčová událost v jeho 
životě. Z Alfonse Muchy se stala hvězda. Navrhoval 
jí šperky, účesy, plakáty. Zakázky se jen hrnuly.
Cyklus dvaceti monumentálních pláten Slovanské 
epopeje vznikal v letech 1910–1928. 
Alfons Mucha si přál, aby Slovanská epopej půso-
bila jako duchovní obnova pro všechny Slovany, 
a aby se poučili z historie pro budoucnost. (zdroj 
internet)
Po shlédnutí těchto překrásných unikátů jsme se 
plní dojmů přesunuli do Valtic. Tam nás některé 
čekalo malé překvapení v  podobě mírného vý-
stupu na vrch Homole, kde nás vítala Kolonáda 
(Reistna). Po zajímavém výkladu p. průvodkyně 
o této památce nás čekal ještě jeden výstup, a to 
po schodech do ochozu Reistny. Nikdo nelitoval 
trochu námahy, protože ten překrásný výhled do 
širokého okolí stál opravdu za to.
Ale už bylo po poledni a už se hlásily potřeby těla 
v podobě jídla a pití. Ve městě je spousta možností, 
tak jsme se trošku rozprchli a každý dle své chuti, 
přání a požadavků uspokojil své chuťové pohárky. 
Času bylo dostatek, tak jsme si ještě individuálně 
mohli prohlédnout zajímavosti Valtic. Myslím, že 
všichni jsme byli moc spokojení a výlet se líbil.

Abychom udělali taky něco pro své tělesné schrán-
ky, 23. 7. 2024 byl pozván pan bylinkář Karel Stein-
bauer, který velmi poutavě vyprávěl o  bylinkách 
a  jejich vlivu na naše zdraví. Taky odpovídal na 
dotazy přítomných Sudoměřičanů. Hodně jsme se 
dozvěděli, někteří jen doplnili své znalosti a  snad 
všem se líbilo příjemně strávené odpoledne.  ...a ne-
říkejte to nikomu, taky jsme něco utratili...
V  poslední čtvrtině prázdnin senioři posbírali 
vnoučata a opět nás náš řidič Aleš, nalodil a frčeli 
jsme do Dinoparku ve Vyškově. Světe div se, ono 
to bylo tak zajímavé, že se to líbilo úplně všem. 
Protože unikátní zábavní park s ozvučenými sta-
tickými i  pohyblivými modely prehistorických 
zvířat v  životních velikostech musel uchvátit ka-
ždého. Součástí parku je 3D kino, naučná stezka, 
dětské paleontologické hřiště, DinoShop a  jiné 
atrakce pro děti i dospělé a spousta stánků s jíd-
lem a pitím!!! Opět velmi kladně hodnocené ma-
lými-mladými i hodně dospělými. Opravdu velmi 
zajímavé!!!!
Aby toho nebylo málo, 18. 9. 2024 jsme se vyda-
li do zahraničí, do Brezové pod Bradlom, k našim 
družebním přátelům. Nejdříve jsme navštívili 
Mohylu Milana Rastislava Štefánika na Bradle 
(543mnm)
Generál Štefánik tragicky zahynul 4. května 1919 
při letecké havárii a  o  týden později ho pohřbili 
spolu s italskou posádkou jeho letadla poblíž jeho 
rodných Košarisek na Bradle. Pět let po jeho smrti 
byl položen základní kámen památníku navrže-
ného architektem Dušanem Jurkovičem. Mohyla 
byla dokončena v září 1928. (zdroj internet)
Po komentované prohlídce jsme se vydali za naši-
mi slovenskými přáteli. Tam už probíhala tradičně 
družná zábava s jídlem a pitím. Opět velmi vyda-
řený den
Přejeme všem spoluobčanům krásný, barevný 
a spokojený podzim…!

Ludmila Ondrovčíková
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23. 7. 2024 přednáška bylinkáře Karla Steinbauera

23. 7. 2024 přednáška bylinkáře Karla Steinbauera

12. červen – výlet do Moravského Krumlova a ValticVýlet do DinoParku Vyškov
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18. září 2024 – družební setkání v Brezové pod Bradlom
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Chovatelé
Vážení a milí příznivci chovu, Sudoměřičané, 
prožili jsme neobvyklé období horka. To se po-
depsalo i  na vitalitě zvířat, která mají v  mnoha 
případech horší termoregulaci než lidé. Byla tedy 
vděčná za kousek stínu a pravidelný přísun čers-
tvé vody. Toto období jsme zvládli a mnozí jsme 
se z něj poučili a zjistili, v čem vylepšit svá chova-
telská zařízení. Nemilosrdným horkým dnům byli 
nuceni se přizpůsobit i pořadatelé chovatelských 
výstav, kde by pro zvířata přečkávající několik dnů 
ve výstavní kleci bez zastínění a zastřešení (v mi-
nulosti se nám to stalo) byl jejich návrat domů 
přímo vysvobozením. Už dlouho se vede diskuse 
o tom, kolik dnů by měly výstavy trvat, aby to na 
zvířata nemělo negativní dopad, avšak neméně 
důležité je zajistit jim po celý čas v klecích určitý 
komfort.
Ve dnech 31. 7. - 4. 8. 2024 proběhl na Taufero-
vě střední odborné škole veterinární v  Kroměříži 
56. ročník celostátního kola Soutěže mladých cho-
vatelů. Okres Hodonín získal letos dvě druhá a dvě 
první místa. Náš mladý chovatel David Janeček 
obsadil druhé místo v odbornosti holubi. Jak mla-
dí chovatelé strávili tyto dny? Ve středu se ubyto-

vali na internátu a  procvičovali 
otázky k testům. Ve čtvrtek polo-
vina dětí navštívila útulek pro psy a kočky a druhá 
polovina už dělala testy a poznávačky zvířat. V pá-
tek se skupiny prostřídaly. V  sobotu dopoledne 
všichni navštívili ZOO Lešná, odpoledne proběhlo 
slavnostní vyhlášení výsledků soutěží a večer měli 
soutěžící diskotéku. V  neděli vedoucí naší hodo-
nínské skupiny rozvezl mladé chovatele domů.
Má i váš potomek kladný vztah ke zvířátkům? Klí-
čové je postupné získávání zkušeností, vzdělává-
ní a  podpora ze strany dospělých. Raději začněte 
s  menšími zvířaty jako jsou morčata, křečci nebo 
králíci. Děti se naučí základní péči a odpovědnos-
ti. Najděte si čas a zajeďte se podívat na chovatel-
ské výstavy, kde se seznámíte s různými plemeny 
i jejich chovateli. Vysvětlujte dětem etické aspekty 
chovu a důležitost toho, aby zvířata byla v pohodě. 
Buďte trpěliví a oceňujte jejich pokroky a úspěchy. 
Držíme vám pěsti a  těšíme se na to, že některé 
z vás uvítáme v našich řadách a třeba i na soutě-
žích mladých chovatelů.
Chovu zdar

Za ZO ČSCH Sudoměřice David Janeček

Okresní výstava mladých chovatelů Kyjov
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Celostátní kolo Kroměříž

Horké dny léta 2024
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Vlastimil Hynčica
Mistrovství České republiky ve sjezdu na horských 
kolech se konalo v Liberci. V lyžařském areálu pod 
Ještědem se rozdávaly medaile a  dresy tím nej-
rychlejším ve svých kategoriích. Nedělní fi nále 
odpoledne díky počasí, kdy začalo pršet, se tak 
náročná trať ještě ztížila. V  semifi nále jsem byl 
na druhém místě se ztrátou tří sekund na vítěze, 
kdy jsem dojel před sebou závodníka, co startoval 
přede mnou a předjížděl jsem jej na trati. Ve fi nále 

jsem neměl žádné problémy ani pád a díky mokré 
a  technické trati se mi podařilo získat prvenství 
a přivést zlatou medaili na Moravu do Sudoměřic. 
Jsem moc rád, že jsem vše zvládl, nejen závod, ale 
pomáhal jsem i s organizací závodu. Díky zázemí 
sportovního klubu a taky podpory Obce Sudomě-
řice se vše zvládá, jak má. Chci poděkovat všem, 
co mě se vším pomáhají a taky rodině. Závody ješ-
tě nekončí, tak držte palce.
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Zahradkáři Sudoměřice
Výstava ovoce, zeleniny a bylin - 15. 9. 2024

První ročník výstavy ovoce, zeleniny a bylin máme 
za sebou. Děkujeme všem návštěvníkům, kteří 
nás podpořili svojí návštěvou a už teď máme dal-
ší nápady co a jak a čím ještě zpestřit další ročník 
výstavy a věřte, že toho nebude málo. Nesmíme 

opomenout a poděkovat všem, kteří přinesli své 
výpěstky a tak podpořili tuto naši výstavu. Záro-
veň chci poděkovat všem členům našeho spolku, 
kteří se podíleli při přípravách výstavy, zvláště 
Magdaleně Kotrlové Kláskové a Ireně Šebestové 
za jejich odvedenou práci.
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